

NOTULEN VAN DE LEDENRAAD NPO OP 9 MAART 2024

[\(klik hier voor de livestream\)](#)

1. Opening door de voorzitter

[\(livestream: 00:07:20\)](#)

De voorzitter opent de vergadering met het bijgevoegd voorwoord.

2. Appel afgevaardigden voor deze Ledenraad

[\(livestream: 00:13:34\)](#)

Er zijn 25 afgevaardigden uitgenodigd, evenals de twee leden van de sectie Sportbeleving. De sectie heeft, zolang zij nog niet minimaal vier leden heeft, nog geen stemrecht. Daarom een oproep om u hiervoor aan te melden, er is geen maximaal aantal leden. Wel een maximaal aantal stemmen van vijf. Een afgevaardigde van afdeling 5 is niet aanwezig en de sectie Sportbeleving heeft zich afgemeld. Er zijn dus 24 stemgerechtigden. Het kiesregister wordt toegevoegd aan de notulen van de vergadering.

De secretaris laat in de presentatie het verloop van het ledental zien. Als dit zo doorgaat hebben we in 2030 ongeveer 10.000 leden. Daar is nog prima mee te werken, maar per afdeling zien we grote verschillen in de percentages van gestopte leden. Als we de oorzaken daarvan beter begrijpen, helpt dat misschien om het ledental te stabiliseren en dan positief om te buigen, aan ons allen dus de taak om het beter te doen dan de prognose.

De oproeping, agenda en het merendeel van de stukken zijn tijdig gepubliceerd, het financieel jaarverslag was later in verband met de Olympiade. We vragen uw begrip hiervoor.

3. Vaststellen van de notulen Ledenraad 25 november 2023

[\(livestream: 00:18:31\)](#)

a. Vaststellen notulen Ledenraad 25 november 2023

De conceptnotulen van deze vergadering worden in april gepubliceerd. Tekstuele opmerkingen zijn al ontvangen en worden verwerkt. In november worden ze dan definitief vastgesteld.

Opmerkingen van de afdelingen:

Afdeling 3, Van Kemenade: Voorheen was St. Vincent de eerste landelijke marathonvlucht en mochten er geen jaarlingen mee. Bij het aangenomen vliegprogramma is St. Vincent niet meer de eerste vlucht, hoe zit het met de vlucht die daarvoor gekomen is?

De secretaris antwoordt dat op die vlucht en de andere marathonvluchten wel jaarlingen mee mogen en op St. Vincent nog steeds niet.

Afdeling 11, Van Stralen, meldt dat zijn afdelingsledenraad het niet eens is met het ingestuurde vliegprogramma en de toegewezen losplaatsen, men wil meer ruimte krijgen. En in plaats van duidelijkheid wie waar lost levert het meer discussie op.

De secretaris antwoordt dat de vlieglijnen zijn gecommuniceerd met de afdelingen, in de vorm van lossingstations. Er is een overzicht gemaakt van alle vliegprogramma's van alle afdelingen om kruislossingen te voorkomen. Het programma dat afdeling 10 en 11 samen hebben ingediend is goedgekeurd omdat het voldeed aan de eisen en dat de afdelingsledenraad het er niet mee eens is, is een intern probleem van de afdeling. Het vliegprogramma van de NPO is door de Ledenraad bepaald en dan kan men niet zijn eigen ding gaan doen.

Van Stralen geeft aan dat zijn leden niet akkoord gaan met het ingediende plan, maar als hij indient wat zijn afdelingsvergadering heeft aangenomen dan kruisen ze alles en moet iedereen op hen wachten.

De secretaris antwoordt dat er dan geen lossingsvergunningen worden afgegeven. In het kader van dierenwelzijn doen we er alles aan om onze duiven goed thuis te krijgen en het voorkomen van kruislossingen is daar een onderdeel van. Wanneer je onder je afdeling lost hoeft je meestal op niemand te wachten.

Van Stralen besluit dat hij het begrijpt, maar dat het proces wel beter had gekund, waardoor er misschien minder discussie nodig was geweest. En het feit dat er stukken gedeeld zijn vanuit het IWB en de eigen lossingsverantwoordelijken waren niet goed voor het proces.

b. Actielijst Ledenraad 25 november

[\(Livestream: 00:29:24\)](#)

De secretaris gaat in op een aantal actiepunten:

- De klokkenzegels zijn geleverd en worden naar leveranciers gedistribueerd. Keuren kan voor en na dit seizoen, maar alle klokken moeten in ieder geval vóór het vliegseizoen 2025 gekeurd zijn.
- Vlieglijnen zijn aan de afdelingen bekend gemaakt. Deze hebben zich bij hun vliegprogramma's goed aan deze lijnen gehouden. Er zijn nog vier of vijf knelpunten waarover we de afdelingen individueel zullen benaderen.
- Voor wat betreft het vliegprogramma 2025 blijven we in overleg met de afdelingen om te onderzoeken of het voorstel van Commissie Evaluatie Nationaal Vliegprogramma alsnog in 2025 kunnen invoeren, met name het voorstel om een aantal midfond- en dagfondvluchten tegelijk in te korven.

- Er was een vraag over de vlucht V28, welke samenvalt met E28 en J28. Deze vlucht blijft staan, zoals aangenomen op de Ledenraad. We vragen de afdelingen het vervoer zo in te richten dat deze vlucht kan worden vervlogen. De meeste afdelingen staan oude duiven toe op jonge duivenvluchten, dus ze kunnen daar wellicht een vitessevlucht programmeren.
- Na de vorige Ledenraad bleek dat een aantal afdelingen toch bedenkingen had met het africhten in België op dinsdag in plaats van woensdag. Men wil het besluit graag ongedaan maken. De voorzitter vraagt de vergadering of men akkoord gaat met het terugdraaien van het besluit, omdat het slechts om africhtingsvluchten gaat. Niemand is daarop tegen, dus wordt er weer op woensdag afgericht in België.
- De heer Dalmolen, afdeling 10, heeft een verduidelijkende vraag over het vliegprogramma op de vorige vergadering. Het gaat over de donderdag/vrijdaglossing en het alsnog implementeren van het voorstel van de commissie. Welke route heeft het Bestuur daarvoor en wat moeten de afdelingen daarin doen? De secretaris benadrukt dat het bestuur dat ook een goed voorstel vond. Het is een stuk vernieuwing en het is ook praktisch. Je kunt geld besparen als je maar een keer op hoeft te halen en het is duifvriendelijker. Een aantal afdelingen zei echter dat het voor hen logistiek niet kon, daarom gaan we met hen in gesprek om te kijken of het niet toch zou kunnen en op welke manier. Dat is de aanpak, het Bestuur is wel voor deze innovatieve manier van inkorven.
- De heer Busscher, afdeling 5, pleit er nogmaals voor dat de kosten voor doping niet per duif maar per liefhebber worden berekend. Volgend jaar betaalt zijn afdeling met 1894 leden € 17.000,=. Met € 7,00 per lid zijn de kosten meer verdeeld. De secretaris antwoordt dat je niet alleen moet kijken wat het kost, maar ook wat het oplevert. Er staat een robuust programma, we hebben vertegenwoordiging in de FCI in de vorm van Henk de Weerd. Dus ook in FCI-verband gaan we naar het programma kijken. Het dopingprogramma is overigens kostendekkend, daar blijft geen geld van over. Wij vinden belastingen per duif eerlijker, als u dat niet vindt kunt u voor de najaarsvergadering een voorstel indienen dan kan daarover gestemd worden. De heer Busscher vindt het verder teleurstellend dat leden de uitslag van de dopingcontrole niet krijgen maar deze in Op de Hoogte moeten lezen. De penningmeester, tevens portefeuillehouder doping, weerspreekt dit. Iedereen die gecontroleerd is krijgt de uitslag per mail, voordat het gepubliceerd wordt. Is dit niet gebeurd, dan is dit niet iets voor de Ledenraad, maar had men gewoon bij het Bureau kunnen vragen hoe het zat. De heer Van Kemenade, FBCC, geeft de tip mee aan de heer Busscher dat de afdeling de afdracht van doping binnen haar eigen afdeling wel in de contributie kan verwerken in plaats van in de vrachtprijzen als ze dat eerlijker vindt.
- De heer Schuurmans, afdeling 3, komt terug op het donderdag- en vrijdag inmanden. Hij vindt het jammer dat dit nog niet mag, omdat een aantal afdelingen dit niet zegt te kunnen. Het zou veel werk voor vrijwilligers en kosten voor liefhebber besparen. De secretaris antwoordt dat er is gekozen voor uniformiteit, dus het blijft nu zo. Maar het punt van belasting voor vrijwilligers wordt wel meegenomen.
- De heer Dekker vraagt of er al met de commissie Elektronisch Constateren is gesproken over het wedvluchtreglement. De secretaris antwoordt dat dit nog niet is gebeurd.

3a. Notulen van de Ledenraad van 25 november 2023

3b. Actielijst behorende bij notulen van 25 november 2023

De notulen en actielijst zijn aldus vastgesteld met dank aan de notulist.

De uitslag van de stemming is 23 stemmen voor en 1 onthouding.

4. Terugblik op de Olympiade in Maastricht

([livestream: 00:47:59](#))

a. Algemene terugblik op het evenement

De voorzitter meldt dat op 23 maart de definitieve afsluiting van de Olympiade plaatsvindt, met degenen die ons land op de Olympiade hebben vertegenwoordigd. Door alle prijsuitreikingen was daar niet voldoende tijd voor in dat weekend. De Olympiade kreeg veel aandacht, daar hebben we ook veel voor gedaan.

Maastricht was het meest ideale punt tussen Nederland, Duitsland, België en Noord-Frankrijk en gelukkig was er geen vogelgriep. Er waren rond 7600 bezoekers, vooral op zaterdag, ook internationaal. We konden dit draaien dankzij heel veel vrijwilligers en ondersteuning van Gazeuse.

Ook dank aan Gerrit Eikenhorst voor het bijebrengen van de bonnen voor de bonnenverkoop.

Het tentoonstellen van de duiven is nog een aandachtspuntje voor de FCI, omdat duiven buiten de EU eerst 30 dagen in quarantaine moeten. Er waren gasten van 60 nationaliteiten, ook vanwege de verkiezing van de FCI voorzitter, en die moesten allemaal een hotelkamer, dat kostte veel energie. Verder was er een veterinaire congres over vogelgriep, waar ook mensen van het ministerie bij waren. De feestavond was een succes met 600 gasten en mooie artiesten. Albert Poulisse heeft zich tot het uiterste ingespannen voor de Olympiadeboeken.

We hebben een lijst van mensen aan wie deze boeken nog worden nagestuurd.

b. Voorlopig financieel resultaat

De penningmeester legt uit dat door de beperkte capaciteit op het bureau en de tijd die de Olympiade ook daar in beslag nam, facturen later werden verstuurd. De resultaten zijn dus onder voorbehoud maar met een behoorlijke mate van zekerheid. Er was € 760.000 begroot, dit werd € 850.000. Het resultaat ligt tussen quitte spelen en € 30.000 opbrengst. Een aantal rekeningen moet nog worden betaald of geïnd (MECC, FCI, bonnenkopers en standhouders), dat heeft nog invloed op het resultaat. De relatie met MECC tijdens de beurs was prima, in de aanloop en afronding waren er wel wat puntjes. Helaas moesten we op een aantal plekken wat bezuinigen, zoals tapijt bij de duiven.

Het bestuur krijgt een applaus van de Ledenraad.

De voorzitter bedankt de penningmeester voor het bewaken van het budget, zijn inzicht en de vele uren die hij erin gestoken heeft. Ook bedankt hij Harry Roks en zijn ploeg van vrijwilligers die de duiven in Limburg. Zij hebben de kooien opgezet, duiven in de goede kooi gezet, de duiven verzorgd, weer uitgehaald en afgebroken. Zonder hen was dit niet op deze manier gelukt.

De heer Dalmolen bedankt het bestuur, de Ledenraad was kritisch maar het is het bestuur gelukt om er een mooi evenement van te maken.

5. Terugblik winter seizoen en stand van zaken vliegseizoen 2024 [\(livestream: 01:08:45\)](#)

a. Stand van zaken Vogelgriep en aanvang seizoen 2024

De heer Van der Waart vertelt dat het Veterinair Congres van de Olympiade ging over vogelgriep. Er spraken veel deskundigen over dat de postduif daarin geen grote rol speelt. Vanuit Brussel was er helaas niemand aanwezig, maar daarvoor was een videoverbinding aangelegd zodat men online kon meekijken.

De veterinaire commissie van de FCI blijft richting Brussel contact leggen en proberen om hen ervan te overtuigen dat de duiven geen grote rol spelen, maar vooralsnog wagen overheden zich er niet aan om toestemming te geven. In de FCI-commissie zitten vooral mensen die hier actief mee bezig zijn.

Van Laar, afdeling 8, vraagt of dit betekent dat Brussel beslist of we wel of niet mogen vliegen bij vogelgriep.

Van der Waart antwoordt dat de Nederlandse overheid voor ons een uitzondering mag maken, omdat we cultureel erfgoed zijn, dat is ook in België zo. Maar de overheden willen dit niet, vanwege het voorzichtigheidsprincipe. Pas als Brussel zegt dat ze van de uitzonderingspositie gebruik mogen maken, doen ze dat. De landen in Noord West Europa houden zich heel erg aan de regels.

b. Stand van zaken vliegprogramma's afdelingen, losplaatsen en lossingsvergunningen [\(livestream: 01:14:39\)](#)

De voorzitter herhaalt dat het bestuur komende week contact opneemt met de afdelingen waar knelpunten in het vliegprogramma zitten. Daarna krijgt men bericht van Frank Marinus dat de lossingsvergunningen kunnen worden aangevraagd. Alles kan dan tegelijk worden aangevraagd, om het administratief zo vlot mogelijk af te handelen.

De heer Dalmolen vraagt of het mogelijk is om toch een soort definitieve kaart te maken van de lijnen die ontstaan zijn. Dat zou helpend zijn, ook gezien de overgang van 11 naar 5 afdelingen. Het zit nu in de hoofden van mensen, maar als het op papier staat is het ook zichtbaar. Hij wil hier wel over meedenken.

De voorzitter antwoordt dat dit aanbod om mee te denken graag wordt aangenomen. De vlieglijnen zijn alleen met de afdelingen waren gedeeld, maar niet gepubliceerd. Want zodra het gepubliceerd is dan vindt iedereen daar meteen weer iets van.

De heer Dalmolen vervolgt dat met het voorstel van het IWB kruislossingen niet helemaal werden voorkomen, daar is contact over geweest met de NPO. Het voorstel is nu af, dus hij denkt dat nu opgetekend kan worden.

De secretaris geeft aan dat je niet alles te strak moet vastleggen. Als bijvoorbeeld afdeling 10 en 11 naar dezelfde plaats willen dan steunen wij dat in het kader van de toekomstplannen. Het doel is niet om losplaatsen exact vast te leggen, maar om het kruislossingen te voorkomen. Dat doel moeten we niet uit het oog verliezen.

Afdeling 1, de heer Dekker, noemt dat als Friesland vanuit Niergnies vliegt, de duiven heel Nederland over moeten om thuis te komen. De secretaris zegt dat alle lossingen in een spreadsheet staan, als er verder niemand lost dan is het geen probleem. Het gaat niet alleen om de vlieglijn maar ook om de tijd. Het doel is dat er niet gekruist wordt en dat men niet op elkaar hoeft te wachten. Daarom is het maximale aantal lossingen per losplaats ook belangrijk.

Van Stralen wijst er nogmaals dat zijn afdeling heeft gestemd op westelijke losplaatsen die we als afdelingen gezamenlijk niet willen (Duffel, Bierges, Niergnies, Morlincourt) omdat daar ook afdeling 1,2, 5, 6 en 7 lossen. Als het bestuur de vlieglijn of losplaatsen iets aanpast naar wat rechts van Antwerpen en Brussel is dat evenwichtiger. Nu kan de afdeling samen met afdeling 10 van Brugge tot bijna aan Luxemburg programmeren.

De secretaris antwoordt dat het ingediende schema met afdeling 10 akkoord was. De programma's van alle afdelingen zijn naast elkaar gelegd en er is niet alleen gekeken naar de plaatsen, maar ook naar de tijd. Dus niet alleen horizontaal maar ook verticaal.

Van Stralen benadrukt nog een keer dat zijn afdeling dat ingediende programma niet meer wil en dat het Bestuur het nieuwe programma moet goedkeuren als de plaatsen in hun lijstje staan.

Hierop herhaalt de secretaris dat het niet de afdeling is die bepaalt en dat er – wanneer er een kruislossing ontstaat of men op de afdeling moet wachten – er geen lossingsvergunning verstrekt wordt.

De voorzitter besluit dat hier buiten de vergadering verder over gesproken moet worden.

De heer Busscher, afdeling 5, vraagt of er met zijn afdeling ook een probleem is.

Als dit het geval is wordt er volgende week contact opgenomen.

De heer De Vrede, afdeling 2, kan zich vinden in de redenering van de secretaris, maar vindt dat er strakkere regie zorgt dat er minder kans is op kruislossingen. Als je de vlieglijnen in kaders zet, heb je meer invloed en dat laat u nu na.

De secretaris geeft aan dat er wel lijnen waren maar niet genoeg losplaatsen. Daarnaast is de praktijk ook onvoorstelbaar, dus je kan dat niet strak vastleggen. Daarom ligt er ook een voorstel is dat er pas gelost mag worden na toestemming van het IWB. Het is een slecht signaal naar de overheid als iedereen maar lost wanneer hij wil. De voorzitter voegt toe dat het IWB nadrukkelijk is betrokken bij het beoordelen, met de ervaringen die ze de laatste jaren hebben.

c. Doping controle programma voor 2024

([livestream: 01:35:58](#))

De penningmeester (portefeuillehouder doping) heeft recentelijk met de werkgroep Doping vergaderd. Daar kwam ook ter sprake dat er grenswaarden nodig zijn om mensen in procedure te kunnen brengen. Het komend jaar kijken we met het laboratorium hoe we daar, binnen ons budget - toe kunnen komen. Volgende week is er een evaluatie van het afgelopen seizoen met de controleurs en met het lab. Er ligt een offerte van het lab die binnen ons budget past en die bespreken we op 25 maart met hen. Zoals elk jaar wordt door bestuur aselekt bepaald wie er gecontroleerd gaan worden, daar gaan we verder niets over melden.

Van Stralen, afdeling 10, meldt dat liefhebbers lezen hoe ze in België over dopingproblematiek denken, er verandert ook wel eens wat. Zijn er ontwikkelingen binnen FCI? Komen er misschien wijzigingen in stoffen of iets dergelijks, want negatieve uitslagen zijn wel fijn, maar je kan ook denken: klopt ons lijstje nog wel?

De voorzitter antwoordt dat ze afgesproken hebben met Henk de Weerd, voorzitter FCI doping om contact te houden. Hij gaf op het FCI Congres doping al aan dat er actiepunten openstaan als grenswaarden en het tijdstip van dopingcontroles etc., maar dat moet met de nodige onderbouwing gebeuren en met zekerheid kunnen worden vastgesteld. Hij gaat zich ervoor inzetten dat het voor alle FCI-landen geldt, maar dan moet je op een niveau starten waar iedereen voor in kan staan.

De penningmeester is iets minder positief omdat de opvattingen over het omgaan met dieren in een aantal landen heel anders is. Wel positief is dat de Belgen ook naar hoofdgroepen stoffen zijn gegaan en ook hun procedure lijkt nu meer op de Nederlandse situatie. Jammer is dat ze niet bij hetzelfde laboratorium zitten, omdat we er juist op hadden aangedrongen meer samen op te trekken, ook met Duitsland. Dat is nog niet erg van de grond gekomen. Hij denkt dat samenwerking met die landen de manier is om te kijken naar regelgeving, stoffengroepen en grenswaarden.

Weten dat er middelen worden gebruikt is onvoldoende, het moet ook overeind blijven in een procedure. Dat is cruciaal. De NPO gaat in 2024 op eigen initiatief kijken in hoeverre het mogelijk is om grenswaarden te bepalen. Dat stemmen we af met beide dierenartsen in de werkgroep Doping en het laboratorium.

6. Jaarverslagen en financiële positie NPO

([livestream: 01:43:34](#))

a. Toelichting jaarverslag 2023

De secretaris geeft een korte samenvatting: Het was een goed jaar voor de duivensport, mooie concoursen en het welzijn van de duiven als uitgangspunt. De NPO-instituten zoals WOWD, IWB, Nationale lossingscommissie, dopingcontroleurs en het NPO-Bureau hebben goed gefunctioneerd. Dank hiervoor en ook aan alle vrijwilligers. De kampioenschappen kenden een goede spreiding over Nederland en een mooie dwarsdoorsnede van de liefhebbers.

Op de vorige Voorjaarsledenvergadering hebben we een nieuw Vervoersreglement aangenomen en in het najaar een nieuw Wedvluchtreglement, een onderdeel daarvan was het afschaffen van gummiringen en mechanisch constateren.

Gelukkig waren de uitslagen van alle dopingcontroles allemaal negatief en had de vogelgriep weinig impact op het vliegseizoen. We sponsorden een onderzoek naar de navigatie van duiven van Michel Beekman, dit leverde

mooie resultaten op die wekelijks in Het Spoor gepubliceerd werden. We stellen deze ter beschikking aan de WOWD en andere geïnteresseerden. Veel tijd ging dit jaar zitten in de voorbereiding voor de Olympiade. Nu de belasting van de bestuurders weer afneemt, hebben we een ambitieuze agenda voor 2024.

De heer Schuurmans, afdeling 3, geeft aan dat zijn afdeling veel leden verliest omdat de leeftijd erg hoog ligt. Daarnaast wordt de afname versterkt omdat er ook "papierleden" zijn, met coördinaat maar niet actief, om een vereniging in leven te houden. Stopt de vereniging dan haken zij ook af. Het aantal leden met een coördinaat is bepalend of je een inkorflokaal mag zijn, maar niet iedereen met een coördinaat is actief lid. De secretaris antwoordt dat het bestuur hiervan op de hoogte is. Maar er zijn ook positieve kanten. Met 10.000 leden is er nog prima duivensport te beoefenen, daarnaast is er in sommige afdelingen een stabilisatie te zien en er komen nog steeds nieuwe leden bij. Niet heel veel maar het is een begin. En ook op de Olympiade en de Voorjaarsbeurs zag je hoe positief de liefhebbers de sport beleven. Maar we moeten wel gaan kijken hoe we dat kunnen behouden.

b. Toelichting jaarrekening 2023

De penningmeester meldt dat de NPO er goed voor staat. Dat komt vooral omdat we een vacature niet hebben kunnen invullen en dat is wel te betreuren, want dat betekent een grote druk op de mensen op het Bureau en in het Bestuur. We proberen dat met verregaande automatisering zoveel mogelijk op te lossen, maar het blijft een lastig dilemma: er is behoefte aan extra uren inzet maar de kosten voor de liefhebber moeten niet oplopen. Het pensioendossier is nog niet afgesloten, er is beloofd dat we volgende week weer bericht hierover krijgen. Onze administratie is uitbesteed aan BONDcenter, maar vanwege het personeelsverloop blijft het ingewikkeld. In combinatie met de drukte rondom de Olympiade heeft dat veel tijd gekost, waardoor ook de jaarrekening later kwam. Dat moet anders in 2024. Verder moet er rekening mee gehouden worden dat Frank Marinus volgend jaar met pensioen gaat.

De heer Busscher, afdeling 5, raadt af om het geld van de liefdadigheidspoule aan een vogelopvang te schenken, aangezien deze al genoeg kosten rekenen als een duif wordt opgehaald. De penningmeester antwoordt dat er binnen het bestuur nog niet is gesproken over de bestemming. Het onderwerp staat op de agenda, er wordt zo weinig gepouled dat we overwegen hiervan af te zien, maar dan in ieder geval

c. Toelichting door de FBCC

De heer Van Kemenade, FBCC: Voor wat betreft de administratie zijn de problemen met BONDcenter al genoemd. We moeten streven naar een betere kwaliteit. Hij bedankt de penningmeester en het Bureau voor het vele werk dat is verricht. De FBCC is van mening dat het bedrag van de liefdadigheidspoule uitgekeerd moet worden, zij dachten daarbij zelf aan een dieren- of vogel gerelateerd doel. Verder stelt de FBCC voor om in het contract met Zimoo een clause op te nemen dat als we een aantal maanden geen diensten kunnen afnemen, bijvoorbeeld door vogelgriep, we daarvoor ook niet hoeven te betalen. Tot slot is de FBCC van mening dat het Eigen Vermogen een reëel beeld geeft van de werkelijkheid.

d. Vaststellen jaarrekening 2023

([livestream: 01:59:56](#))

6d Vaststellen jaarrekening 2023

De Jaarrekening 2023 wordt vastgesteld.

De uitslag van de stemming is 24 stemmen voor.

e. Décharge NPO bestuur voor het financieel beleid in 2023

([livestream: 02:01:50](#))

De secretaris legt uit dat décharge verlenen inhoudt dat het financiële beleid goedgekeurd wordt en dat bestuurders van verdere interne aansprakelijkheid voor het gevoerde financiële beleid worden ontslagen. Décharge heeft enkel betrekking op alle bekende en gepubliceerde feiten zoals weergegeven in de jaarrekening 2023 en de toelichting daarop.

6e Décharge NPO Bestuur voor financieel beleid in 2023

De Jaarrekening 2023 wordt vastgesteld.

De uitslag van de stemming is 24 stemmen voor.

7. Verkiezingen NPO bestuur

([livestream: 02:03:54](#))

- a. Aftredend en herkiesbaar Ben Geerink, Langeveen, voorzitter
Er zijn geen tegenkandidaten, hij wordt bij acclamatie herbenoemd.
- b. Aftredend en herkiesbaar Annette Espeldoorn-Dokter, Ter Apel, bestuurslid
Er zijn geen tegenkandidaten, ze wordt bij acclamatie herbenoemd.

- c. Verkiezing Albert Poulisse, Kerkdriel, bestuurslid.
Hij wordt bij acclamatie benoemd.
- d. Rooster van aftreden NPO Bestuur
De heer Van Stralen, afdeling 11, is blij dat er sinds jaren weer rust en stabiliteit is in het bestuur. Hij vraagt of de functie van secretaris nog steeds ad interim is en of het zo lastig is om deze in te vullen. De voorzitter merkt op dat de heer Van de Aast dit nog steeds ad interim doet. Hij doet dit heel professioneel en dit wordt zeer gewaardeerd. In combinatie met de bezetting op het bureau, waar ook een vacature nog niet is ingevuld, valt het niet mee om deze in te vullen. Dus als u iemand kent, dan horen we dat graag, dat geldt ook voor de kijkers van de livestream.

8. Verkiezingen FBCC

[\(livestream: 02:15:40\)](#)

- a. Aftredend en herkiesbaar Wulf van Laar, Elst, lid FBCC
De heer Van Laar wordt herbenoemd bij acclamatie
- b. Aftredend en herkiesbaar Theo van den Homberg, America, lid FBCC
De heer Van den Homberg wordt herbenoemd bij acclamatie
- c. Rooster van aftreden FBCC
De heren Bosman en Van Kemenade naderen het einde van hun reglementair toegestane termijn van 3x3 jaar, we moeten daarvoor tijdig op zoek naar deskundige opvolgers. De heer Van Kemenade geeft aan dat er al twee vacatures zijn en roept de afdelingen op om te zoeken naar mensen met verstand van financiën die in de FBCC willen. Dat kan al voor de Najaarsvergadering zodat men alvast kan meedraaien, zodat continuïteit gewaarborgd is.

9. Voorstellen NPO Bestuur

[\(livestream: 02:20:01\)](#)

De achtergrond van deze voorstellen is dat de maatschappij steeds kritischer staat tegenover sport met dieren. Het is daarom voor alle sporten met dieren, dus ook de duivensport, van groot belang dat het dierenwelzijn wordt geborgd. De Raad voor de Dierenaangelegenheden (RDA) heeft over Sport met Dieren in 2023 een rapport gepubliceerd en er zijn bijeenkomsten georganiseerd waar alle sporten met dieren vertegenwoordigd waren. Bij al deze organisaties was het zelfreguleringsgehalte hoog en dat willen we zo houden. Dat kan en zal alleen in stand blijven als we onze zaken op orde hebben en houden.

We lopen een aantal risico's zoals: het verlies van zelfregulering bij het transport van duiven bij hogere temperaturen. Om dit te borgen hebben we het hitteprotocol, met een onafhankelijke wetenschappelijke onderbouwing, en het nieuwe vervoersreglement. Een tweede risico is het opleggen van beperkingen door de overheid, met name slechte vluchten. We proberen dat te voorkomen door professionele begeleiding, zoals de risicotabel lossingen, het protocol lossingen, het wedvluchtbegeleidingsportal, professionele ondersteuning door het IWB en Zimoo en door het voorkomen van kruislossingen en training van de lossingsfunctionarissen. Door de RDA werd gevraagd om een dierenwelzijnsplan op te stellen, we hebben de WOWD gevraagd daarbij de leiding te nemen en we hopen dat in de Voorjaarsledenraad voor te kunnen leggen.

De heer Van Stralen, afdeling 11, vraagt of het alleen over wedvluchten gaat of ook over het houden van dieren. Hierop antwoordt de secretaris dat de RDA naar het hele spectrum kijkt en het welzijnsplan zal ook gaan over het houden van, het transport en met name de wedvluchten.

De heer Van Stralen vraagt vervolgens of ook de discussie dat het houden van dieren moet aansluiten op het natuurlijk gedrag en behoefte van de dieren, de manier waarop ze gehouden worden en communicatie met onze leden hierover op de agenda staan.

De secretaris bevestigt dat ook de manier van houden een nadrukkelijk onderdeel zal zijn van het Dierenwelzijnsplan en met de liefhebbers zal worden gecommuniceerd. Maar wat bij alle andere bonden ook bleek was dat men er soms moeite mee heeft een deel van de achterban ervan te overtuigen van het nut en de noodzaak. Terwijl de politieke partijen dierenwelzijn als basis voor het houden van dieren hoog op de agenda hebben, doet de RDA er een schepje bovenop en kijkt ook hoe je ermee sport.

De heer Van der Waart geeft aan dat we op zich al goed voor onze duiven zorgen en aan hun natuurlijke behoeftes voldoen (vliegen, in ieder geval een nestje per jaar). We konden op de bijeenkomsten aantonen dat we al veel aan dierenwelzijn deden. Dat is ook te lezen op onze site, maar dat is bijvoorbeeld buiten de sport niet bekend. We leggen in het Dierenwelzijnsplan eerst vast wat we al doen en daarna waar we heen willen. De secretaris bedankt de WOWD voor haar inzet, dankzij hun werk staan we er professioneel op. De KBDB neemt onze Gedragscode over voor haar organisatie en op het veterinaire congres bleek dat onderzoekers in het buitenland zich baseren op wetenschappelijke onderzoeken van de WOWD.

De heer Schuurmans vraagt of bekend is dat lokale overheden op basis van de omgevingswetgeving het aantal duiven dat gehouden wordt kunnen maximaliseren. We moeten zorgen dat gemeentes goed geïnformeerd zijn en een positief beeld hebben van de duivensport.

De secretaris is hiervan op de hoogte, er loopt een zaak waar iemand nog maar 8 duiven zou mogen houden.

Er wordt naar gekeken. In Europees verband wordt ook gesproken over verplichte registratie, dat kan ook problemen gaan opleveren. We vragen u nadrukkelijk om niet zelf soloacties te ondernemen naar RDA, NVWA, RVO of andere organisaties, maar uw afdelingsbestuur of ons in te schakelen.

De heer Van der Waart voegt toe dat het risico ook voor kippen en dergelijke geldt, daarom staat het ook bij KleindierNed waar wij zijn aangesloten op de agenda, evenals het risico van verplichte registratie.

a. Vaststellen Hitteprotocol [\(livestream: 02:38:43\)](#)

De WOWD stelt het hitteprotocol op en is verantwoordelijk voor het protocol. De WOWD doet dit als onafhankelijk orgaan gebaseerd op wetenschappelijke kennis en inzichten. Praktische ervaringen en verbeteringsuggesties worden gedeeld met de WOWD, die deze in overweging neemt. Dit heeft geleid tot de meest recente versie 2.1, waar we vandaag over stemmen.

De heer Schuurmans, afdeling 3, is enorm voorstander maar heeft twee opmerkingen:

1. Graag aandacht voor het feit dat het weer in het weekend kan veranderen en dat het dan lastig uit te leggen is dat er bij 22 graden nog een hitteprotocol van kracht is.
2. Op de vervoerderskaart staat maximering van het aantal lossingen, één lossingstijdstip per afdeling. Dat is bij jonge duiven op trainingsvluchten niet te doen.

De secretaris antwoordt op opmerking 1 dat er geen aanpassing nodig is. Er staat al dat de maatregel niet voor elk deel van Nederland hoeft te gelden of beide dagen. Het hitteprotocol wordt afgekondigd door het bestuur en deze bekijkt wat nodig is.

Voor wat betreft het tweede punt is het onmogelijk alle situaties die kunnen voorkomen te beschrijven, het blijft maatwerk. Maar in het protocol paragraaf 3.3. staat dat in situaties waarin dit protocol niet voorziet het NPO bestuur beslist. U kunt dus contact met ons opnemen op het moment dat dit gebeurt.

De heer Dekker, afdeling 1, heeft een voorstel ingediend over jonge duiven, waarbij ze na het vitesseblok meekunnen met oude duiven om ervaring op te doen en kilometers te maken. Wordt dit al meegenomen in dit voorstel of wordt er later over gestemd?

De secretaris verwijst ook hiervoor naar paragraaf 3.3. Betreft het een groep jonge duiven met meer ervaring dan kan het besluit erop aangepast worden. Maar dat kan niet altijd zomaar, dus dat gaan we niet vastleggen. Het hangt af van omstandigheden zoals weer, ervaring of temperatuur.

9a Vaststellen hitteprotocol
Het Hitteprotocol versie 2.1 wordt vastgesteld.
De uitslag van de stemming is 24 stemmen voor.

b. Vaststellen Protocol Lossingen [\(livestream: 02:49:38\)](#)

Een belangrijke wijziging is de kleurstelling om verwarring met Code Rood van het IWB te voorkomen. Ook is de samenhang tussen de protocollen verduidelijkt en mag er pas gelost worden na akkoord van het IWB. Het IWB staat in direct contact staat Zimoo en heeft de meest actuele informatie, beschermt de lossingsfunctionarissen en ZLU bij een slecht verlopen vlucht en richting overheid is het een noodzakelijk en krachtig signaal. Want wat is immers de waarde van alle hulpmiddelen, tools en ingehuurde meteorologische expertise als het optioneel is? De secretaris benadrukt dat IWB geen opdracht om te lossen geeft, die eindverantwoordelijkheid blijft bij de lossingsfunctionarissen van de afdelingen, de Nationale Lossingscommissie en ZLU.

De heer Van der Vrede vindt dat 20 minuten tussen de lossingen te lang is als er snelheid geboden is.

De heer Van der Waart, WOWD, legt uit dat voor die tijd de duiven van de eerste lossing vaak nog niet weg zijn, waardoor je alsnog kruislossingen krijgt. Als het snel moet, kun je beter de groepen tegelijk lossen.

De secretaris geeft aan dat die 20 minuten blijven staan, maar ook hier geldt dat overleg met het IWB mogelijk is, als de omstandigheden daarom vragen. Op verzoek van de heer Dekker, afdeling 1, vraagt de secretaris mandaat aan de vergadering om een zin aan het protocol Lossingen toe te voegen: dat van die minimale tussentijd van 20 minuten afgeweken kan worden als de omstandigheden dat vereisen. Het feit blijft dat voor de lossing toestemming van het IWB nodig is.

De heer Schuurmans, afdeling 3, vraagt aandacht voor actuele informatie op de NPO-website. Als een advies wordt gewijzigd dan graag updaten zodat de afdeling geen problemen krijgt met leden die de website raadplegen.

9b Vaststellen protocol Lossingen
Het protocol Lossingen wordt vastgesteld.
De uitslag van de stemming is 22 stemmen voor en 2 stemmen tegen

c. Handhaving deelname maxima

([livestream: 02:58:18](#))

De secretaris licht toe dat de NPO-ledenraad eerder een deelnamemaximum heeft vastgesteld van 150 oude en 250 jonge duiven en natour. Deze maxima zijn zeer ruim en bedoeld om uitwassen tegen te gaan. Helaas probeert men dit via schijnconstructies te ontduiken, dat vindt het Bestuur teleurstellend en ongepast. Het Bestuur wil dit aanpakken en heeft hierover juridisch advies ingewonnen. Het zal ook aanpassingen vereisen in de reglementen en er kunnen juridische procedures (en kosten) uit volgen. Op de Najaarsledenraad komt het bestuur met een voorstel.

Van Stralen vraagt of het zin heeft de maxima te verlagen, zodat het nog moeilijker wordt om schijnconstructies te bedenken. De secretaris benadrukt dat het geen inkorfbepanking is, maar alles boven het maximum gaat mee als invliegduif. Het is al een hele ruime norm, daarom is het zo teleurstellend dat mensen zich daar toch nog aan onttrekken.

De heer Van Stralen vindt dat maxima stellen sowieso bijdraagt aan een plezierige sport, maar vindt het jammer dat ondanks dat de aantallen al hoog liggen er juridische kosten gemaakt moeten worden om te handhaven. Hij doet de suggestie om te kijken welke aantallen we acceptabel vinden in een competitie. De secretaris geeft aan dat als de afdelingen de getallen willen aanpassen, ze daarvoor een voorstel kunnen indienen. Hij hoopt de juridische kosten te beperken door vooraf al te zorgen dat de voorwaarden en reglementen in orde zijn.

10. Voorstellen afdelingen

([livestream: 03:42:33](#))

a. Voorstellen Afdeling 5

Voorstel 1: Doordeweekse africhtingen in België.

Dat is bij agendapunt 3b al aan de orde geweest en de lossingsdag is teruggedraaid naar dinsdag.

Voorstel 2: Indien tijdens het midfond deel van het jonge duivenprogramma een hitteprotocol of code rood van kracht is, schuift het resterende programma eenmalig met een week op, zodat het mogelijk blijft de jonge duiven hun kilometers te laten maken en dat de kampioenschappen voor dat onderdeel van waarde blijven.

10a Eenmalig opschuiven jonge duivenprogramma bij hitteprotocol of Code Rood
Het voorstel wordt aangenomen.

De uitslag van de stemming is 17 stemmen voor en 7 stemmen tegen

b. Voorstellen Afdeling 1

Voorstel 1: Verschil maken tussen omstandigheden voor jonge duiven bij de start van het jonge duivenseizoen en wanneer duiven al meer ervaring hebben.

Het Bestuur heeft het voorstel doorgegeven aan de WOWD en het is besproken bij het hitteprotocol (punt 9a).

Voorstel 2: Aandacht vragen voor waarborgen van de kwaliteit van de vaste voertringen.

De voorzitter herkent de klacht niet, er is wel eens een misdruk maar dat is incidenteel. Bij klachten kan men dit aan het Bureau of Bestuur laten weten. Zijn er meer afgevaardigden die deze klachten herkennen?

De heren Van Stralen (afdeling 11) en Hanegraaf (afdeling 3) bevestigen dat er vaak scheurtjes in de ringen zitten. De voorzitter zegt toe dat het met de producent zal worden besproken.

De heer Wijffe, afdeling 6, heeft een klacht over de kleur van de ringen van 2024. Deze gele kleur lijkt teveel op het lichte groen van 2023. De voorzitter geeft aan dat de kleuren door de FCI bepaald worden, evenals het FCI logo dat erop moet zodat je ook aan FCI competities mag deelnemen.

11. Beleidsagenda 2024

([livestream: 03:49:26](#))

De agenda voor het bestuur in 2024 is:

- Duivensport 2030, de secretaris schrijft hier al over in "Mijmeringen" in Op de Hoogte en op de website.
- Dierenwelzijnspan, zoals al besproken
- Communicatiestrategie, hoe draag je de duivensport positief uit
- Herindeling Nederland, daar wordt ook in het land al aan gewerkt. In het najaar willen we met een tussenrapportage komen.
- Uitslagendashboard, één overzicht de uitslagen voor de nationale kampioenschappen inzichtelijk worden
- Afschaffen hoklijsten, hiervoor moeten de reglementen worden aangepast.
- Onderzoek mandbezetting, dit wordt met de WOWD opgepakt
- Automatisering NPO Bureau, beantwoording van vragen automatiseren waar mogelijk door goede info.
- Betaalbaar houden sport

De heer Van Stralen heeft vanuit zijn afdelingsvergadering een aantal opmerkingen meegekregen.

Leden willen graag betrokken worden bij het indelen en herindelen van de vlieggebieden, want het moet niet alleen uit Papendal komen, vooral de leden langs de randen van de gebieden.

De afdeling wil graag weten welke stappen er worden genomen en hoe de leden daarbij betrokken worden. Verder worden er vraagtekens gezet bij het tijdstraject, men vindt het nogal ambitieus.

De voorzitter bedankt de heer Van Stralen voor zijn opmerkingen, deze zijn genoteerd en het Bestuur zal met diverse punten bij hen langskomen het komende jaar.

12. Rondvraag

([livestream: 04:01:55](#))

De heer Visser, afdeling 9, vraagt hoe de NPO tegenover een afdelingskampioenschap staat, omdat het verder een individuele sport is. Hij wil dit wel buiten de vergadering toelichten, de voorzitter stemt hierin toe.

De heer Van Laar, afdeling 8, vraagt het bestuur zorgvuldigheid voor snelheid te laten gaan en bij de herindeling c.q. fusies van de afdelingen gebruik te maken van de kennis binnen die afdelingen. Verder vraagt hij de voorzitter voor de kijkers van de livestream te herhalen wat er concreet besloten is vorige vergadering: dat we gaan herindelen zoals in het voorstel of dat we de visie en uitgangspunten gaan uitvoeren? Mogelijk ontstaan er knelpunten aan de zuidgrens van de afdeling, is het voorstel in beton gegoten of is het een vertrekpunt voor de toekomstige herindeling? Komt een commissie die kijkt naar de knelpunten? Anders moeten men tot de voortgangsrapportage wachten die pas in het najaar komt.

De voorzitter kan niet op dit moment alle vragen beantwoorden. Er is besloten tot een herindeling, dat is zeker. Het bestuur wil ook graag de kennis in de afdelingen gebruiken en grenzen zijn zeker niet in beton gegoten. Als knelpunten ontstaan, gaan we daarover in gesprek, voor de rest moet men toch wachten tot het najaar.

De heer Kok, afdeling 8, wijst erop dat naast externe communicatie ook interne communicatie via de NPO site wel aanvulling kan gebruiken. Hij mist de regeling invliegduiven, beleid t.a.v. buitenlandse leden en afspraken die een aantal jaren geleden rond de lossingen van marathonvluchten werden gemaakt. En besluiten van de vergaderingen. Als die er staan, kun je daarnaar doorverwijzen.

De voorzitter is blij met deze opmerking, de NPO heeft een nieuwe moderne site. De medewerkers op het bureau kunnen snel wijzigingen aanbrengen. Gezien de werkdruk zijn ze niet overal aan toegekomen, maar nu de Olympiade voorbij is, is er meer tijd. We hebben de punten genoteerd en als de andere afgevaardigden of kijkers van de livestream dingen missen op onze site dan horen we dat ook graag.

De heer Van Kastel, afdeling 2, vraagt of leden die vorig jaar een systeem hebben gekocht deze ook moeten laten keuren. Klokken moesten om de vijf jaar gekeurd worden. En wat als er daarna een update komt? De voorzitter antwoordt dat het keuren een tijd was blijven liggen omdat er toch geen updates waren en andere zaken prioriteit hadden. De laatste keuringen waren nu zeven jaar geleden, dus het werd hoog tijd. Elke klok moet dit jaar gekeurd worden en dat geldt voor iedereen. Dan kunnen we allemaal weer vijf jaar vooruit. Updates zijn nu niet in beeld bij ons.

De heer Dekker, afdeling Zeeland, vraagt of er een minimum aantal kan worden ingesteld voor vlieggebieden. Twee jaar geleden zijn deze ingesteld en waren ze ongeveer gelijk qua aantal leden. Nu sommige vlieggebieden in andere afdelingen veel minder leden hebben, zijn de verschillen soms enorm groot.

De voorzitter vindt dit een terechte vraag, bij het bekijken van uitslagen bleek dat van de 150 leden er in sommige vlieggebieden maar 110 speelden, maar soms ook maar 45. We zullen dit verder moeten analyseren, kijken wat het resultaat is en of we daarin weer moeten bijstellen, want we willen het ook zo eerlijk mogelijk. Daar gaan we met de afdelingen nog over in gesprek.

De heer Van Stralen, afdeling 11, heeft in november een vraag gesteld over de Paramyxo-enting door iemand die geen dierenarts is. Wie moet dat handhaven, de NPO of de afdeling zelf?

Verder kregen wij een plaatje van de led-stroken in de wagens van afdeling 5. Wij legden dit voor aan Albert Winkel van de WOWD, maar die was niet enthousiast over de lichtsterkte en het materiaal. Is dat door u meegenomen? Het leek ons goed dit even te melden.

De voorzitter vindt het goed dat de afdeling bij de WOWD heeft geïnformeerd. Van der Waart vult aan dat het commentaar van de heer Winkel over de frequentie ging. Wij zien het knipperen niet maar voor de duiven heeft het een stroboscopisch effect. Hij heeft contactgegevens van een deskundige op het gebied van led-verlichting en zal daar verder informeren.

Van der Aast vult aan dat de verlichting natuurlijk niet de hele transport brandt maar enkel bij het voeren en dan is verlichting wel handig omdat het onderin bij de bakken wel erg donker is.

13. Sluiting

([livestream: 04:18:22](#))

De voorzitter sluit de vergadering om 14:15 uur.